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Jegyzőkönyv 
mely készült a Kulturális Bizottság 2009. február  18-án tartott üléséről 

 
Jelen vannak: 
Homa János – tanácsnok  
Dr. Törőcsik Miklós – bizottsági tag 
Kalmár Péter – bizottsági tag 
Császi Csaba – bizottsági tag 
Saárossy Kinga – bizottsági tag 
 
Hiányzik: 
Kovács Jánosné – bizottsági tag 
Csákvári Antal – bizottsági tag 
 
A hivatal részéről:  
Társy József – irodavezető 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet – irodavezető 
Agyagási Dezső- kulturális referens 
 
Állandó meghívott: - 
 
 
Homa János tanácsnok köszöntötte a bizottság tagjait. Megállapította, hogy a bizottság 
határozatképes.  
Elnök Úr kéri, hogy a kiküldött napirendet egészítse ki a bizottság két javaslattal, aminek a 
témája a gyermek és ifjúsági korosztály érinti. „Javaslat az Egri Kulturális és Művészeti 
Központ TÁMOP-3.2.3/08/02 „Építő közösségek” – közművelődési intézmények az egész 
életen át tartó tanulásért című pályázatának benyújtásához”. 
Másik napirendként tárgyalnánk a felnőttképzési kapacitás bővítésre irányuló javaslat. 
„Javaslat az Egri Kulturális és Művészeti Központ TÁMOP-3.2.3/08/01 „Építő 
közösségek”- közművelődési intézmények az egész életen át tartó tanulásért című 
pályázatának benyújtásához”  
Az első napirend lenne a költségvetés a második pedig a két TÁMOP-os pályázat.  
A bizottság egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat. 
 
Elnök úr javasolja, hogy először a két TÁMOP-os pályázatot tárgyalja meg a bizottság.  
Problémaként merült fel, hogy a hevesi partner illetve Heves város Önkormányzata 
visszalépett ettől a pályázattól és ezért kell mindkét pályázat esetében új partnert keresnünk. 
Az új konzorciumi partner a Füzesabonyi Városi Televíziózást Segítő Kht. lenne. Az 
anyaghoz mellékeltük a szándéknyilatkozatot, amelyben nyilatkoznak, hogy szeretnének 
konzorciumi partnerként szerepelni ezekben a pályázatokban. 
  
 
 
 



 
A bizottság 5 igen szavazattal (egyhangúlag) támogatta az „Építő közösségek” –  TÁMOP-
3.2.3/08/02 közművelődési intézmények az egész életen át tartó tanulásért, valamint a 
TÁMOP-3.2.3/08/01 „Építő közösségek” közművelődési intézmények az egész életen át tartó 
tanulásért című pályázatokat és javasolja új konzorciumi partnerként a Füzesabonyi Városi 
Televíziózást Segítő Kht. elfogadását. 
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2.) Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének rendelet-tervezete az Önkormányzat 2009. évi 
költségvetéséről, módosításának és végrehajtásának rendjéről 
 
Előadó: Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
 
A 2009. évi költségvetés tervezetéhez kapcsolódóan a 2009. évi költségvetés fő összege kb. 
700 millióval kevesebb, mint a 2008. évi volt. Ezt több dolog indokolta, mivel csökkentek a 
központi költségvetési támogatási összegek. Feladatelmaradás miatt zárolásra került az 
önkormányzati körben is a 13. havi juttatásnak a fedezete. A saját bevételeknél a 
koncepcióban előirányzott bevételekhez képest visszalépés volt, a külső és belső körülmények 
figyelembevételével, az illetékbevételeknél 50 millió Ft, az iparűzési adónál 100 mFt-os 
visszalépés, illetve a tárgyi eszköz értékesítésnél 30-40 mFt. A visszalépést az 
illetékbevételeknél jogszabályváltozás indokolta, az iparűzési adónál sok cég négy napos 
munkahetet vezetett be.   
Az adóiroda számításai alapján az iparűzési adó 1,7 – 2,2 mrd Ft között bármilyen szinten 
teljesülhet éves vonatkozásban. 
Működési kiadások-bevételek különbözeteként egy 77 milliós működési hitelt állítottak be az 
egyensúly megteremtése érdekében és a felhalmozási bevételek-kiadásoknál pedig 1,8 mrd-os 
nagyságrendű hitelfelvétel, kötvénykibocsátás beállítására van szükség. 
 
A költségvetési koncepcióban meghatározottakat a Polgármesteri Hivatalra vonatkozóan 5 %-
os csökkentést kellett végrehajtani a működtetés vonatkozásában. Ez elsősorban a dologi 
kiadásoknál a támogatási összegeknél jelentett egy 5 százalékos visszalépést. A 
városüzemeltetési feladatok tekintetében azonban ez egy olyan alacsony kiindulási összeg lett 
volna, hogy ott egy 25 millió forintos növekmény bekerült a költségvetésbe, hogy a tavalyi 
költségvetésnek megfelelő összegű nagyságrenddel lehessen indulni. Tudjuk azt, hogy a 
városüzemeltetési feladatoknál jóval több az ellátandó feladat, mint a 2005-ben megkötött 
szerződésben lévő feladatok. Ezeket nem követtük plussz pénzekkel. Erre a kiegészítésre 
mindenképpen szükség volt. A koncepcióban szereplő összeghez képest növekedett a 
kisfelújítások összege is. Az intézmények vonatkozásában látszik, hogy csökkenés van a 
működési kiadások főösszegében. Ezt elsősorban az indokolja, hogy a 13. havi illetmény 
elmarad és helyette keresetkiegészítés lép be. Ezt majd pótelőirányzatként fogjuk kezelni a 
2009. évi költségvetésben. Az intézményeknél is szükség volt megszorításokra. Jelentősebb 
összegű tartalékokat is képeztünk annak érdekében, hogy a biztonságos gazdálkodást tudjunk 
folytatni 2009-ben. Elsősorban az önkormányzati feladatellátás tartaléka az ahol egy 70 millió 
forint összegű tartalék található. Azt gondolom, hogy ha kiesik 200 millió iparűzési 
adóbevétel, annak a pótlására ez kevés lesz. Akkor egyéb intézkedésekre is szükség lesz 
ahhoz, hogy a költségvetési egyensúly végrehajtását meg tudjuk oldani.  
 
 
 



 
Lényeges, hogy ha a gazdasági folyamatok úgy alakulnak az önkormányzatnál akkor időben 
be kell, hogy avatkozzunk. Ez a beavatkozás azzal járhat, hogy további zárolások szükségesek 
annak érdekében, hogy az egyensúlyt tartani lehessen. Erre azt gondolom, hogy mindenkinek 
fel kell készülni, hiszen a mostani pénzügyi gazdasági folyamatok, ha országon belül nézzük, 
de akár világviszonylatban úgy gondolom, hogy erre az óvatosságra intenek bennünket. 
 
Császi Csaba: 
Úgy látja, hogy a 2009-es költségvetésben mindazokkal a probléma halmazzal találkoztunk, 
ami jelen pillanatban a pénzügyi politikát jellemzi. Azt látjuk évről-évre, hogy az idei nehéz, 
de majd a következő könnyebb lesz. Ezzel az illúzióval már le kellene számolni. Az idei 
költségvetés elkészült olyan amilyen, tele van egy csomó nehézséggel és jelen pillanatban 
még előre nem látható ismeretlen tényezővel is. Azt gondolja, hogy az ellátandó feladatoknak 
egyre kisebb mértéket finanszírozzák. Olyan fajta feladatbővülések vannak, amelyekhez 
nincsenek forrás hozzárendelések. Évek óta húzódnak súlyos nagy volumenű 
amortizációpótló beruházások, amelyekre egyre több pénzt kellene fordítani. Ez a 
költségvetés ezekkel igyekszik számolni. Nyilvánvaló, hogy Eger város egy eléggé nagy 
intézményrendszert működtet. Teljesen logikus, hogy megfogalmazódott a költségvetés 
tervezetben, hogy az intézményrendszert a lehető leg gazdaságosabban kell működtetni 2009-
ben. Szerepel a költségvetés tervezetben, hogy 2009. májusáig át kell vizsgálni az összes 
kötelezően ellátandó feladatot. Ezt a költségvetést csak kőkemény pénzügyi politikával lesz 
tartható. Azt gondolja, hogy sok-sok bizonytalanság van ebben a költségvetésben. Egy szoros 
és nagyon fegyelmezett gazdálkodás valószínű, hogy valamilyen módon az itt leírt számok és 
tények tarthatóak lesznek. Ehhez kíván sok sikert és jó munkát.  
 
Homa János: 
Több kérdés, hozzászólás nem lévén, kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a költségvetési 
tervezetet a bizottság elfogadta és  5 igen szavazattal egyhangúlag Közgyűlés elé terjesztését 
javasolja. 
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A Kulturális Bizottság támogatja az Önkormányzat 2009. évi költségvetéséről, 
módosításának és végrehajtásának rendjéről szóló rendelet-tervezet Közgyűlés elé 
terjesztését. 
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    ………………………………                                                   ………………………….. 
         Homa János sk.                                                                         Vassné Haraszti Zsuzsa 
         tanácsnok                                                                                     jegyzőkönyvvezető 
 
 
  
 



 
 
 
 
 
 
 


